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Abstract  

China is one of the most prominent emerging powers in the international system، and has 

become the focus of global attention thanks to its rapid economic growth and increasing 

influence in the political، technological and military fields. In recent decades، China has been 

able to transform from a developing country into the second largest global economy، 

surpassing many traditional powers and challenging the United States on the economic and 

technological levels. This rapid rise has aroused the interest of researchers and decision-

makers about the components of power that China possesses، and the factors that may weaken 

the sustainability of this rise. This study aims to review and analyze the components of 

strength and weaknesses of China، to understand the extent of its ability to become a 

sustainable superpower in the new international system. 
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السٌاسٌة  ، رسالة ماجستٌر غٌر منشورة ، كلٌة العلوم 0111 – 0191ابتسام محمد عبد ، العلاقات الصٌنٌة الامرٌكٌة  - 0

 .0111، جامعة بغداد ،  

إسماعٌل صبري مقلد ،العلاقات السٌاسٌة الدولٌة ، دراسة فً الاصول والنظرٌات ، جامعة الكوٌت ، كلٌة التجارة  - 7

 0199،  3والاقتصاد والعلوم السٌاسٌة ، ط

الة ماجستٌر غٌر منشورة ، (،رس0121-0170سها عادل عثمان البٌاتً، ماو تسً تونغ ودوره السٌاسً فً الصٌن) - 3

 7109كلٌة التربٌة للعلوم الانسانٌة، جامعة بابل، 

، رسالة ماجستٌر غٌر منشورة ، كلٌة العلوم  7117 – 0191الصٌنٌة  –دنٌا جواد مطلك ، العلاقات الٌابانٌة  - 9

 7117السٌاسٌة ، جامعة بغداد ، 

،رسالة ماجستٌر غٌر م0191السٌاسً فً الصٌن حتى عام تشانغ كاي شٌك ودوره محمد محسن بدٌوي الكلابً،  -5

 ،7109منشورة ، جامعة بابل ، كلٌة التربٌة للعلوم الإنسانٌة، 

، رسالة ماجستٌر غٌر 7119-0111منصور فالح اسماعٌل الحٌصة، الفرص والتحدٌات للنمو الصٌنً كقوة عظمى  - 1

 ،7111منشورة، كلٌة العلوم السٌاسٌة، جامعة مؤته، 

، رسالة ماجستٌر 7101نادٌة كاظم محمد العبودي ، ٌوان شً كاي ودوره السٌاسً والعسكري فً الصٌن حتى عام  - 2

 7105غٌر منشورة ، جامعة المستنصرٌة، كلٌة التربٌة الأساسٌة ، 

، رسالة ماجستٌر غٌر 7119-0111منصور فالح اسماعٌل الحٌصة، الفرص والتحدٌات للنمو الصٌنً كقوة عظمى 

 ،7111منشورة، كلٌة العلوم السٌاسٌة، جامعة مؤته، 
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